

ဘံးထိရံယါသးစၢ်အဂီၢ်တၢ်မၤအကျဲခိၣ်သ့ၣ် တဲဖျါထီၣ်တၢ်လၢနတၢ်အဲၣ်ဒီးဘၣ်သး

မ့ၢ်ပမၤတၢ်မၤန့ၢ်လဲၣ်

ဘံးထိရံယါအပဒိၣ်အံၤမၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ် ကီၢ်စဲၣ်
အပတီၢ်သးစၢ်အတၢ်မၤအကျဲခိၣ်သ့ၣ်အသီ တခါ
ဒ်သီးတၢ်ကဒုးကဲထီၣ်ပကီၢ်စဲၣ်ဒ်တၢ်လီၢ်အဂ့ၤက
တၢ်တခါလၢသးစၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပဟ့ၣ်လီၤသးမၤတၢ်လၢတၢ်ကဒုးကဲထီၣ်ဘံးထိရံယါဒ်တၢ် လီၢ်တခါလၢ
သးစၢ်ဖိခဲလၢန့ၣ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးပူၤဖျဲးဝဲဒၣ်, ဒီးဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်အီၤ
လၢအကဟ့ၣ်လီၤမၤစၢၤတၢ်ဆူတၢ် ဂ့ၢ်ကီၢ်လၢအမၤဘၣ်ဒိအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်
လီၤ. ပအဲၣ်ဒီးသးစၢ်ဖိကိးဒ် နီၢ်ဂၤဒဲးလၢကမၤန့ၢ်သ့ၣ်ပွဲၤတၢ်ထဲသီးတူၤ
သိး လၢအမ့ၢ်ခွဲးယၢ်တဖၣ်ဒီးတၢ်ဆီၣ်ထွဲလၢကဟ်ဃုာ်ဟ်ဂီၢ်အလၢ အ
ပွဲၤဆူပုၤဂ့ၢ်ပီ, မ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်ဒီးကမ့ၢ်အတၢ်အိၣ်မူလၢပ ကီၢ်စဲၣ်အပူၤန့ၣ်
လီၤ.

သးစၢ်တၢ်မၤအကျဲခိၣ်သ့ၣ်အသီတခါလၢဘံးထိရံယါအဂီၢ်ကဟ့ၣ် ဝဲဒၣ်
သးစၢ်တဖၣ်, တၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ဒီးပုၤတဝၢဒိတကဘျၢၣ် ဒီးတၢ်ခွဲးယၢ်
ဂ့ၢ်ဘၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ကန့ၣ်ပဒိၣ်ပပုၤအတၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢ အအိၣ်ဝဲဒၣ်
လၢသးစၢ်အဂီၢ်ခဲအံၤဒီးခါဆူညါန့ၣ်လီၤ.

ပအဲၣ်ဒီးဟ်ဃုာ်မၤသကိးတၢ်ဒီးသးစၢ်ဖိတဖၣ်ဒီးပုၤတဝၢဒိတဖၣ် လၢအ
အိၣ်လၢဘံးထိရံယါလၢတၢ်ကညါထီၣ်တၢ်မၤအကျဲ ခိၣ်သ့ၣ်တခါလၢ
ကဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ဆိတလဲနီၢ်နီၢ်ဒီးတၢ်အခိပညီအိၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



ဘဉ်မနုၤအဃိပမၤတၢ်အံၤလဲၣ်

သးစၢ်ခဲၣ်ဒၣ်လဲၣ်အဘၢၣ်စၢၤန့ၣ်တၢ်လီၤဆီလိာ်အသးအိၣ်ဝဲလီၤ.

အဝဲသ့ၣ်န့ၣ်ဖျါက့ၢ်ပနီၣ်,နီၣ်တဂၤသကံာ်ပဝး,တၢ်လဲၣ်ခီဖျိတဖၣ်ဒီးပုၤတဝၢ လၢအလဲၣ်အကွၢ်တခါလီၤ. သးစၢ်တၢ်ကမၤအကျဲခိၣ်သ့ၣ်တခါကဘဉ် သ့ၣ်ညါထံၣ်န့ၣ်သးစၢ်ဖိတဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်လဲၣ်ခီဖျိဒီးတၢ်သကံာ်ပဝးအသးနီၣ် အါမံၤအါကလုာ်လၢအဟံၣ်ဖျိထီၣ်အသးလၢတၢ်ကလုာ်ဘၢအဝဲသ့ၣ်အတၢ် လဲၣ်လၢအတၢ်အိၣ်မူအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ပအဲၣ်ဒီးန့ၣ်ဟ့ၣ်ဘဉ်သးတၢ်လၢအကါဒိၣ်ကတၢ်လၢဘဲးထီၣ်ရံၤသးစၢ် ဖိတဖၣ်အဂီၢ်,ဒီးတၢ်လၢပမၤသကိးအီၤသ့ၣ်လၢတၢ်ကမၤဂ့ၤထီၣ်သးစၢ်ဖိ ခဲလၢာ်အတၢ်အိၣ်မူမ့ၢ်မနုၤလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤသးစၢ်လၢဘဲးထီၣ်ရံၤအပူၤတဖၣ်မ့ၢ် **စၢၤသ့ၣ်လၢအတၢ်လီၤဆီလိာ် အသးအိၣ်အါကတၢ်** လၢပကီၢ်စဲၣ်အတၢ်စံၣ်စီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်မ့ၢ် ခိၣ်န့ၣ်လၢပကီၢ်ပကီၢ်တဖၣ်အပူၤ, တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအလီၢ်တဖၣ်ဒီးပုၤတဝၢတဖၣ် အပူၤဒီးအဝဲသ့ၣ်မၤကဲထီၣ်ဘဲးထီၣ်ရံၤဒ် တၢ်လီၤလၢအဆူၣ်,အတီအတြၢ် ဒီး အိၣ်ကၢအိၣ်ခိးဒိၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်တခါဃီအပူၤ,သးစၢ်ဖိအါဒ်အါဂၤဘဉ်ယိၣ်ဘဉ်ဘီတၢ် ဘဉ်သးဒီးအဝဲသ့ၣ်အခါဆူမဲာ်ညါန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဘဉ်ဂဲၤလိာ်ဒီးမူဒါအါမံၤအါကလုာ်ဖဲကွၢ်ဃုာ်တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတခါ အကဲတၢ်မံၤသ့ၣ်မံၤသးလၢအဂီၢ်ဒီး တၢ်ဟံၣ်လီၤတၢ်အခိၣ်သ့ၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အနီၢ်သးတၢ်အိၣ် ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးတၢ်အိၣ်မုာ်ဆိးပၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်အသးလၢတၢ်တဆိကမိၣ်ဟံၣ်ဖဲအပူၤကွၢ် 12 လၢ,ဟံၣ်ဃုာ် ပုၤမ့ၢ်အူအိၣ်တၢ်ဒီးခိၣ်ရိန့ၣ်ဘဲးရးစံ (COVID-19) တၢ်ဆါသတြီၢ်မၤ ကီၢ်ခဲဒိၣ်ထီၣ်တၢ်လၢသးစၢ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်အလီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်မူအတၢ်အိၣ်သးကိးမံၤဒဲးဆီတလဲအသး,ဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ် ကျဲဘဉ်ကျဲသ့အခွဲးအယာ်တဖၣ်,တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအတၢ်မုာ်လၢအလီၢ်တဖၣ်, တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအတၢ်ဘဉ်တၢ်ဘၢ,နီၣ်သးအတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးတၢ်ဘျးစဲ ဒီးပုၤတဝၢခဲလၢာ်န့ၣ်မၤဒိဘဉ်ထံးဒိၣ်ဒိၣ်ကလဲာ်လီၤ.



မ့ၢ်နကတဲဖျါထီၣ်နတၢ်အဲၣ်ဒီးဘဉ်သးဒ်လဲၣ်

စးထီၣ် အီးကထိဘၢၣ်တုၤ ဒိၣ်စဲဘၢၣ် 2020န့ၣ်,ဘဲးထီၣ်ရံၤအပအိၣ်အံၤကွဲမ့ၢ်ဘဉ်နၤလၢနကတဲဖျါထီၣ်နတၢ်အဲၣ် ဒီးဘဉ်သးခီဖျိ-

- တၢ်ခီဆၢဝဲဒၣ်လီၤပုၤယဲၤအဖီခိၣ်တၢ်ဃုသ့ၣ်ညါမၤလိတခါလၢအဘဉ် တၢ်မၤအီၤဖဲ Engage Victoria အတၢ်တၢ်ပိၣ်တဲသကိးအပျါစီၢ်အလီၤ, လဲၣ်ဘဉ်ဆူ- engage.vic.gov.au/victorian-youth-strategy
- မၤတၢ်ကွဲးလီၤလိာ်တခါဒီးတိၣ်ထီၣ်အီၤဆူ youth@dpc.vic.gov.au
- ဟံၣ်ဃုာ်ဟံၣ်ဂီၢ်လၢသးစၢ်ဒီးပုၤတဝၢအပျါစီၢ်တခါလၢအဘဉ်တၢ်မၤအီၤလၢ လီၤပုၤယဲၤဘျးစဲအလီၤန့ၣ်တက့ၢ်.

လၢတၢ်ကညီန့ၣ်လီၤမံၤလၢသးစၢ်မ့ၢ်ပုၤတဝၢအပျါစီၢ်တခါအဂီၢ်,ဒီး လၢတၢ်ကဃုသ့ၣ်ညါအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘဉ်သးကျိၤကွၢ်လၢတၢ်မၤ အိၣ်ထီၣ်သီတၢ်တဖၣ်လၢတၢ်ကထၢန့ၣ်လီၤမၤစၢၤတၢ်ဆူ သးစၢ်အတၢ်မၤ အကျဲခိၣ်သ့ၣ်အတၢ်တၢ်ပိၣ်တဲသကိးအကျိၤအကွၢ်အဂီၢ်,လဲၣ်ဘဉ်ဆူ - yacvic.org.au/youth-strategy.

ဖဲန့ၣ်မံၤကဲခါလဲၣ်လၢတၢ်ကရၢကရိတခါအဂီၢ်အခါ,ပဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်န့ၣ်လၢ တၢ်ကနီၤဟ့ၣ်တၢ်တဲသကိးအလိာ်ကဘျးတခါဒီးလူးခဲအခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤဃုာ် ဒီးပုၤလၢနပုၤယဲၤဘျးစဲတဖၣ်အပူၤဒီးမ့ၢ်တမ့ၢ်သးစၢ်လၢနမၤသကိးဃုာ်တၢ်ဒီး အီၤမ့ၢ်ဒ်သိးအဝဲသ့ၣ်ဟံၣ်ဃုာ်ဟံၣ်ဂီၢ်ကသ့အဂီၢ်တက့ၢ်.

ပတူၢ်လိာ်မ့ၢ်တၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တဖၣ်,တၢ်တဲတဖၣ်,ထါတဖၣ်,ဒွဲလၢဒီးတၢ်အဒိ အတၢ်တဖၣ်လၢအသ့ၣ်ထီၣ်ပတၢ်န့ၣ်ပၤဘဉ်သးမ့ၢ်တၢ်ကဲသးစၢ်တဂၤလၢဘဲး ထီၣ်ရံၤအပူၤန့ၣ်မ့ၢ်အမၤအသးဒ်လဲၣ်ကသ့အဂီၢ်တက့ၢ်.

